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گــروه اقتصــادی -مدیرعامل 
شــرکت فولاد هرمزگان با اشاره به اینکه 
کرونــا هیچ تأثیری بــر فرآیند صادراتی 
ما نداشــته است، تصریح کرد: بازارهای 
صادراتی جدیدی را نیز کشــف کرده ایم 
که بــرای صــادرات به آن هــا در حال 

برنامه ریزی هستیم.
فرزاد ارزانی در نشســتی خبری که 
به صورت آنلاین بــا خبرنگاران برگزار 
 شــد، اظهار کرد: در فاز توســعه شرکت 
از ظرفیــت۱.۵ میلیون تن به ۲ میلیون تن 
هستیم. ما به دنبال تولید ورق نیز در فولاد 
هرمزگان هســتیم تا نیازهای بازار داخل 
و صادراتــی را بهتر تأمیــن کنیم. آگهی 
فراخوان آن را نیــز داده ایم و امیدواریم 
بتوانیــم با حضور شــرکت های داخلی 
و بــا حمایت فولاد مبارکــه، این مهم را 

تحقق بخشیم.
وی تصریح کرد: برنامه های توسعه 
فــولاد هرمــزگان در زمینــه بازارهای 
صادراتــی جدید در راســتای افزایش 
ظرفیت اسمی و بسته به نیاز شرکت های 
نوردی، سهم بازار داخل را تأمین و مابقی 
را صادر می کنیم. ۹۰۰ هزار تن سهم ما از 
بازار داخلی است و حدود ۶۰۰ هزار تن 

را نیز صادر خواهیم کرد.
ارزانی با اشــاره به اینکه بازارهای 
صادراتی جدیدی را نیز کشــف کرده ایم 
که بــرای صــادرات به آن هــا در حال 
برنامه ریزی هســتیم، خاطرنشان کرد: ما 
مدعی بهترین و کیفی ترین اســلب های 
کشــور هســتیم. عیوب نوردی ما روی 
اسلب به شــاخص ۱.۶ رسیده است که 
همچنان بــه دنبال بهبود هرچه بیشــتر 

کیفیت هستیم.
وی خاطرنشــان کــرد: در مــورد 
برنامه هــای فــولاد در زمینــه افزایش 
محصولات تولیــدی نیز بر پایه ظرفیت 

خودمان عمل می کنیم.
ارزانی با بیان اینکه افزایش سرعت 
شــارژ کوره را در دستور کار داریم. این 

ظرفیــت ما را بالاتــر خواهد برد، اضافه 
کرد: از طرف دیگر تزریق اکسیژن بیشتر 
به کوره ها نیز بــه دنبال افزایش ظرفیت 
هســتیم. این دو پروژه در اواخر امسال 
به بهره برداری خواهد رســید و در سال 
جهش تولید نیز تــلاش می کنیم که ۵۰ 

هزار تن به ظرفیت مان بیفزاییم.
وی ادامه داد: برنامه ریزی شــده که 
قطب ســوم فولاد کشــور در هرمزگان 
ایجــاد شــود. هدف گــذاری تولید ۱۰ 
میلیون تن برای تبدیل هرمزگان به قطب 
ســوم تولید فولاد است. ایمیدرو محور 
این موضوع اســت که بتــوان از طریق 
شــرکت های موجــود در منطقه این ۱۰ 
میلیــون تن را محقق کنــد و با توجه به 
جلسات خوبی که مستمراً در ایمیدرو در 
حال پیگیری اســت، طی دو سه ماه آینده 
خبرهــای مهمی در ایــن زمینه خواهید 

شنید.
ارزانی در پاســخ به سؤال خبرنگار 
ایسنا در خصوص ایفای مسؤولیت های 
اجتماعی فــولاد هرمزگان در هرمزگان، 
خاطرنشــان کرد: تشریک مساعی خوبی 
با اســتان داشــته ایم، به نیازهای استان 
توجه داریم و بر پایه رســالت اجتماعی، 
هر کمکی که توانسته ایم را ایفا کرده ایم. 

در موضوع ســیل، مدرسه سازی، شیوع 
کرونــا، تأمین برخی زیرســاخت های 
بهداشتی در استان و ... در صحنه حضور 
داریم و در سال ۹۹ نیز سعی خواهیم کرد 

که فعالیتمان بیش ازپیش باشد.
مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان با 
اشاره به اینکه کرونا هیچ تأثیری بر فرآیند 
صادراتی ما نداشــته اســت، اضافه کرد: 
۶۲۰ هزار تن ظرفیت صادراتی داریم که 
در ارتباط با هماهنگی شرکت های نورد 
و اسلپ عمل می کنیم. اولویت اول کشور 
آن اســت که نیاز داخلی یعنی نوردکاران 
دچار کمبود نشــوند. ما قبلًا برنامه های 
صادراتی بیشــتری داشــتیم امــا بر پایه 
سیاســت های وزارت صمت، اولویتمان 

را تأمین نیاز داخلی قرار داده ایم.
وی ادامــه داد: بــرای صــادرات 
۶۲۰ هزار تن ســهمیه صادراتی مشکلی 
نخواهیم داشــت. البته فرآیند صادراتی 
را محمولــه به محموله قــرار داده اند که 
برای صادرات حتماً مجوز صادر شــود. 
ما تاکنون برای صادرات به مشــکلی بر 
نخورده ایم و فرآیند صادرات محموله به 
محموله و اخذ مجوز برای آن مشــکلی 

تاکنون نداشته ایم.
ارزانــی اضافه کرد: اولویت جذب 

نیروی کار در فولاد هرمزگان با نیروهای 
بومــی اســت. راه حل اشــتغال تبدیل 
ثروت به تولید اســت. فــولاد هرمزگان 
با توســعه ای که در دســتور کار دارد به 
دنبال تبدیل ثروت به حرکتی مولد است 
و در این راستا از ظرفیت نیروهای بومی 

استفاده خواهد کرد.
وی با اشاره به اینکه افزایش ثروتی 
که از راه تولید صورت بگیرد، قابل ستایش 
خواهــد بود و  ما با کمک فولاد مبارکه به 
دنبال افزایش تولید هســتیم که اشتغال 
جدیدی را تأمین خواهد کرد که اولویت 
با نیروهای درون اســتانی است، عنوان 
کــرد: بــرای تأمین الکتــرود هیچ جای 
نگرانی نداریم و ذخیره مناســبی در این 

زمینه در اختیار داریم.
این مقام مســئول تصریح کرد: در 
فرآینــد تولید ۱۰ میلیون تن در هرمزگان 
نیز مــا تبدیل ۱.۵ میلیون تن ظرفیت مان 
را به ۲ میلیون در برنامه و اقدام داریم. در 
مجاور ما فولاد کاوه نیز به دنبال رساندن 
ظرفیــت خود به ۲.۴ میلیون تن اســت. 
مابقــی آن بر پایه اقدامــات منطقه ویژه 
اقتصادی خلیج فارس و سیاســت های 

ایمیدرو خواهد بود.
وی با اشاره به اینکه در تأمین مواد 
اولیه همیشــه دغدغه داشــته ایم، افزود: 
هماهنگی هایــی صــورت گرفته که از 
نقاط خاصی که توافق شــده ما نیاز مواد 
اولیه مان »گندله« را تأمین کنیم. در ســال 
۹۹ مشــکل خاصی پیــدا نخواهیم کرد 
و مرتبــاً با تولیدکنندگانمــان در ارتباط 
هستیم. سال ۹۸ در این زمینه سال سختی 
برای ما بود ولی امیدواریم در سال ۹۹ به 

مشکلی برنخوریم. 
ارزانی در پایان با بیان اینکه در سال 
۹۹ بر پایه توســعه ای که خواهیم داشت، 
اشتغال جدیدی را نیز ایجاد خواهیم کرد، 
خاطرنشــان کرد: اصحاب رسانه کمک 
کنند که فرآیند تولید ثروت در کشور در 

قالب تولید پابرجا بماند.

کرونا تأثیری بر فرآیند صادراتی مان نداشته است

گروه اقتصادی - فصل برداشــت 
خرما در تابســتان که آغاز می شــود این 
دغدغــه برای نخــل داران پیش می آید 
محصــول خــود را چگونه بــه فروش 
برســانند که کمتر دست دلالان بیفتد و با 
قیمت واقعی بدست مصرف کننده برسد، 

زیرا برند مناسبی برای فروش ندارند.
درحالی بخشی از خرمای استان به 
صورت فله ای به کشورهای همسایه صادر 
می شــود که در خود این استان با بواسطه 

داشتن ظرفیت های فراوان در زمینه صنایع 
تبدیلی و با برندسازی می تواند به همین 
کشورها عرضه شــود.درحال حاضر ۲۰ 
درصد از این محصول در نخلســتان های 
اســتان صادر و ۸۰ درصد مابقی مصرف 
داخلی دارد که تنها راه کسب سود و درآمد 
آن توسط نخلداران علاوه بر تولید خرمای 

مرغوب، برندسازی و صادر می شود.
البته رفع این مشــکلات را می توان 
با اســتفاده از روش های نوین بازاریابی، 

تجارت الکترونیــک و ابزارهای فضای 
مجازی در راســتای فــروش محصول 
خرمای استان گســترش داد ضمن آنکه 
هرمزگان با برداشــت ســالانه ۱۵۰ هزار 
تن خرما از ۳۷ هزار هکتار نخلستان رتبه 
چهارم تولید و سوم سطح زیرکشت خرما 

در کشور را دارد.
ایــن را هم باید گفــت که درحال 
حاضر در این اســتان، ۵۵ نوع خرما تولید 
می  شــود که ۲۰ نوع آن تجاری) داخلی 

و خارجی( اســت و ســه نوع دیگر مانند 
پیارم، خاصویی و مضافتی به کشورهای 
استرالیا، کانادا، روسیه و کشورهای آسیای 
میانه صادر می شود.هرمزگان دارای تنوع 
خرمای زیاد است و برداشت این محصول 
گرمسیری با شروع فصل گرما از خرمای 
آل مهتری در ابتــدای خردادماه آغاز و با 
خرمای پیارم در آبان به پایان می رســد که 
هــم اکنون بخشــی از آن به صورت تازه 
خــوری و بخش زیادی هم برای مصرف 

در فصل زمستان نگهداری می شود.
برخی از محصولات به صورت تازه 
خوری شامل، آل مهتری، نغار، خاصویی، 
شــکری، خنیزی، مرد زبان، مرداسنگ و 
زرد انجام می شــود که بدلیل نبود دسته 
بندی مناســب و نگهداری، توان رقابت با 

سایر خرماها را ندارند.
خرمــای هرمــزگان نيازمند 

برندسازی
استاندار هرمزگان در نشست اخیر 
شورای گفتمان دولت و بخش خصوصی 
در این زمینه گفت: ارقام خرمای اســتان 
برای صــادرات و معرفی بــه بازارهای 
جهانی، نیازمند برندسازی و توسعه بسته 
بنــدی، فرآوری و ایجــاد صنایع تبدیلی 
است.فریدون همتی افزود: توسعه تولید، 
فرآوری، بســته بندی و بازاریابی فروش 
خرما می تواند اشتغال بسیاری ایجاد کند 
و افزایش رفاه برای مردم روستاهای استان 

را به همراه داشته باشد.
وی بیــان داشــت: در هرمــزگان 
اســتعداد و ظرفیت تولیــد ۶۰ رقم خرما 
وجود دارد که این استان از نظر تنوع تولید 
انواع خرما از شــرایط منحصر بفردی در 
کشور برخوردار است.استاندار هرمزگان 
یادآور شــد: توســعه تولید، فــرآوری، 
بازاریابــی فروش و بســته بنــدی این 
محصول موجب اشتغالزایی در روستاهای 
هرمزگان و افزایش ســطح رفاه مردم این 

مناطق می شود.

همتــی بر لزوم انجــام تحقیقات و 
پژوهش های دانشــگاهی در حوزه خرما 
در هرمزگان تاکید کرد و اظهار داشــت: 
دانشــگاه ها تحقیقــات و پژوهش های 
کاربردی باتوجه به اســتعداد تولید خرما 
در استان را انجام دهند تا بتوانیم اقدامات 
بهتری در این زمینه داشته باشیم.وی ادامه 
داد: باید آموزش هــای لازم در این زمینه 
انجام شــود و با پرداخت تسهیلات ارزان 

قیمت، ساماندهی مناسبی در حوزه خرما 
در استان داشته باشیم.

دغدغه اتاق بازرگانی معرفی 
محصولات هرمزگان

 رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشاورزی بندرعباس با بیان اینکه دغدغه 
اصلی این نهاد معرفی محصولات استان 
اســت گفت: باید با همکاری شهرداری 
بندرعباس جایــگاه هایی برای تبلیغات 
و شناخت بیشــتر خرماها در نظر گرفته 
شود.محمدرضا صفا افزود: هماهنگی و 
پیگیری های انجمن خرمای اتاق از طریق 
استاندار در راستای اضافه شدن خرما در 
بسته های حمایتی معیشتی از سوی سایر 
نهادهای دولتی و غیردولتی اقدمات لازم 

صورت گیرد.
وی بیان کرد: ایجاد دفاتر نمایندگی 
در مناطق تولید خرمای هرمزگان از دیگر 
مصوبات شورای گفتمان دولت و بخش 
خصوصی بود که کمک بسیاری به تقویت 
عرضــه این محصول خواهــد کرد که با 

هماهنگی انجمن خرما و اداره استاندارد 
تحقق می یابد.

لــزوم گســترش صــادرات 
محصولات كشاورزی هرمزگان به 

بازارهای خارجی
رییس ســازمان جهادکشــاورزی 
هرمزگان نیز در دیدار با رییس نمایندگی 
وزارت امورخارجــه در اســتان گفت: 
گســترش دیپلماســی اقتصــادی لازمه 

صــادرات محصولات کشــاورزی این 
استان به بازارهای خارجی است.

علی باقرزاده همایی بیان داشــت: 
افزایــش تولید محصولات کشــاورزی 
هرمــزگان، نیازمند ورود بــه بازارهای 
بین المللــی و منطقه ای برای عرضه مازاد 
تولید و شکوفایی زنجیره کشاورزی است.
وی افــزود: وزارت امــور خارجه نقش 
تاثیرگذاری در توســعه صادرات بخش 
کشاورزی و کشف بازارهای جدید تجاری 
دارد که این امر می تواند کمک بسیاری به 
توســعه صادرات محصــولات خرما در 
اســتان دارد.همچنین با اشــاره به نقش 
تاثیرگذار وزارت امورخارجه در توسعه 
مراودات بین المللی بخش کشــاورزی 
و کشــف بازارهای جدید تجاری برای 
محصولات این استان خاطرنشان ساخت: 
افزایــش بی ســابقه تولیــد محصولات 
کشاورزی اســتان هرمزگان در سالهای 
اخیــر و ظرفیــت های بی نظیــر در این 
استان، نیاز مبرم به ورود این محصولات به 

بازارهای بین المللی و منطقه ای را جهت 
عرضه مازاد تولیدو شــکوفایی زنجیره با 
ارزش کشاورزی ایجاد کرده است.وی در 
ادامه ابراز داشــت: وزارت امور خارجه و 
دفتر نمایندگی در استان می تواند از طریق 
گسترش دیپلماسی اقتصادی زمینه ورود 
محصولات به بازارهای صادراتی را فراهم 

کند.
ســهم هرمــزگان از صادرات 

غيرنفتی ناچيز است
نماینــده مردم بندرعباس، قشــم، 
حاجــی آباد، بوموســی و بندرخمیر در 
مجلس شــورای اســلامی نیز با اشاره به 
وجود ۹شهرستان ساحلی سهم این استان 

را از صادرات غیرنفتی ناچیز دانست.
احمد مرادی افــزود: این درحالی 
اســت که هرمــزگان در زمینه صادرات 
محصولات غیر نفتی شــامل کشاورزی، 
معدنی و صنایع دستی حرف های زیادی 
برای گفتن دارد.وی با اشاره به بازگشایی 
هشت مرز گمرکی جدید )که تا چهاردهه 
قبل فعــال بودند( از مســوولان وزارت 
صنعت، معدن و تجارت و ســازمان بنادر 
و دریانوردی خواســت بــرای حمایت 
از بخــش صادرات نســبت بــه کاهش 
بروکراســی اداری اقــدام عاجل به عمل 

آورند.
كيفيت و مرغوبيت بالای خرما، 
سوغات هرمزگانی ها به مردم ایران
خرمای هرمزگان کیفیت و مرغوبیت 
خوبی دارد و قیمت آن نیز نسبت به برخی 
اســتان ها مناســب تر و پایین تر اســت، 
این محصول به عنوان یکی از ســوغات 
هرمزگانی هــا به مردم ایران محســوب 
می شود،این استان یکی از استان های مهم 
تولید خرما در کشور محسوب می شود و 
نخلداران و باغداران این روزها مشــغول 
برداشــت و عمل آوری محصولات خود 
هســتند. همه نخلداران در سراسر استان 
هرمزگان می توانند خرمــای مازاد خود 

را از طریــق اتحادیه ها یا شــرکت های 
تعاونی روســتایی به صــورت توافقی به 
فروش برســانند وقیمــت خرید توافقی 
محصول خرما براســاس نشســت های 
متعدد کارشناســی با شــرکت نخلداران 
و برخی مســوولان شهرستان های استان 
تعیین می شود.پیش از نوسان نرخ ارز در 
کشــور، هر کیلوگرم خرمای پیارم حدود 
۲۵ هزارتومان و مضافتی بم ۱۲ هزارتومان 
به دســت مصرف کنندگان می رسید اما 
اکنون نرخ هربســته خرمای مضافتی در 
بــازار داخلی به بیــش از ۳۵ هزارتومان 
رســیده اســت.در همین زمینــه انجمن 
خرمای هرمزگان از بســته بندی مناسب، 
کیفیت بالا و بازاریابی مســتمربا حضور 
در نمایشــگاه های بین المللی مواد غذایی 
به عنوان پیش نیاز دســتیابی به بازارهای 

صادراتی نام برده است.
ایــران دوميــن تا ســومين 

توليدكننده خرما در جهان
ایــران با برخورداری از نخلســتان 
های وســیع در اســتان های خوزستان، 
کرمان، هرمــزگان، فارس، سیســتان و 
بلوچســتان، هرمزگان و بوشهر دومین تا 
ســومین تولیدکننده خرما به لحاظ تولید 
و سطح زیر کشت و پنجمین صادرکننده 

این محصول در جهان به شمار می رود.
میزان تولیــد خرما در جهان حدود 
۷.۵ میلیون تن در سطح ۱.۱ میلیون هکتار 
نخلستان با متوســط عملکردی معادل ۶ 
 هزار و ۸۳۴ کیلوگرم اســت؛ مصر، ایران، 
عربســتان سعودی، امارات متحده عربی، 
پاکستان، الجزایر، عراق، سودان، عمان و 
لیبــی ۱۰ تولیدکننده برتر خرما در جهان 
هســتند که مصر بیشترین میزان عملکرد 
و الجزایر بیشترین سطح زیر کشت را در 
اختیار دارند،متوسط مصرف سرانه جهانی 
محصول خرمــا بیش از یــک کیلوگرم 
برآورد شده که البته این شاخص در ایران 

بین هفت تا ۱۰ کیلوگرم است.

در هرمــزگان اســتعداد و ظرفيــت توليد ۶۰ رقــم خرما وجود 
دارد كه این اســتان از نظــر تنوع توليد انواع خرما از شــرایط 
منحصر بفردی در كشــور برخوردار است.اســتاندار هرمزگان 
یــادآور شــد: توســعه توليد، فــرآوری، بازاریابــی فروش و 
بســته بندی این محصول موجب اشــتغالزایی در روســتاهای 
هرمــزگان و افزایش ســطح رفاه مــردم این مناطق می شــود.

هرمزگان به عنوان یکی از استانهای خرما خیز کشور این روزها درحالی به استقبال برداشت
رطب آل مهتری به عنوان نوبرانه خرما رفته که مسوولان تازه به فکر برندسازی و صادرات آن هستند.

گروه اقتصادی - رئیس ســازمان 
شــیلات ایران در مورد خبر منتشــر شده 
در فضای مجازی مبنی بر اعمال شــوک 
الکتریکــی از طرف چینیــان برای صید 
آبزیــان نیز گفت: هیچگونه مجوزی برای 
صید در داخل کشور به چینیان ارائه نشده 
اســت و آنها در آبهای سرزمینی ما وجود 
ندارند بنابراین زمانی که آنها نمی توانند در 
آبهای ما حضور داشته باشند، نمی توان در 
خصوص روش صید آنها نظر داد. همچنان 
که اگر توجه کنید نوع کشــتی و نوع صید 
بیانگر این است که فیلم در محدوده آبهای 

ایران نیست.
علی خون میرزایی در نشست خبری 
با بیان اینکه برخی حوادث از جمله سیل در 
ســال گذشته موجب وارد شدن خسارات 
متعدد و سنگینی به شیلات و استخرهای 

پرورشی شد، گفت: علیرغم فضای دلهره 
و ناامیــدی به این اتفاقات برای شــیلات 
ایجاد کرد، پرورش دهندگان با همت خود 
و حمایت های ســازمان شــیلات مجدداً 
توانســتند فعالیت آبزی پروری خود را از 
ســر بگیرند به طوری که دستاوردهای آن 
غیرقابل باور است. برای نمونه از میزان یک 
میلیون و ۲۵۰ هزار تن محصولات شیلاتی 
که هر ساله تولید می شد در سال گذشته این 
میزان به یک میلیون و ۲۸۰ هزار تن رسید.

وی ادامــه داد: همچنیــن مصرف 
ســرانه آبزیان نیز از آنچه که سازمان برنامه 
تکلیف کرده بود بیشــتر شده و این رقم از 
۱۳ کیلوگرم به ۱۳ کیلو و ۳۰۰ گرم رسید. 
همچنین تداوم و تشدید تحریم ها و فضای 
موجود به واســطه بیماری کرونا در دو ماه 
پایانی می توانســت عرصه تولید عرضه و 
صــادرات را تحت تاثیر قرار دهد و به طبع 
تــراز تجاری ما را با کاهش روبه رو کند اما 
خوشبختانه این تراز مثبت بود که به نوعی 

مایه امیدواری ما به حساب می آید.
خون میرزایی بــا بیان اینکه با توجه 
به ظرفیت های موجــود در حوزه آبزیان 
امیدواریم شعار جهش تولید محقق شود، 

گفت: شــیلات ظرفیت های بسیار بالایی 
را برای دستیابی به شعار جهش تولید دارا 
است و برای دستیابی به آن باید بتوانیم بازار 

و کشورهای هدف را دنبال کنیم.
وی با بیان اینکه رویکرد ما پرورش 
ماهی، میگو و سایر آبزیان در سواحل و دریا 
با ملزم بودن به رعایت توصیه های محیط 
زیستی اســت، بیان داشت: سعی می کنیم 
تولیدات ما پایدار بــوده و به منابع محیط 
زیستی آســیبی وارد نکند. همچنین باید 
تولیدات ما صادرات محور و تقاضامحور 
باشد و به گونه ای صورت گیرد که سازگار 
با محیط زیســت بوده و کمترین آسیبی به 
محیط زیست وارد نکند چراکه ما پاسدار 
محیط زیست هستیم و امانتی است که در 

دستان ما قرار دارد.
رئیس ســازمان شــیلات ایران در 
خصوص طرح یــاوران تولید در عرصه 
شــیلات گفت: با توجه بــه ظرفیت های 
انســانی، نیاز موجود و نیروی متخصص 
موجــود، طرح هایی برای این مســئله در 
دســت اقدام است و خوشبختانه ظرفیت 
بسیار بالایی از نیروی انسانی برای توسعه 
تولید شیلات وجود دارد. با توجه به مراکز 

تحقیقاتی و جامعه دانش آموخته، فرصت 
بســیار خوبی برای استفاده از ظرفیت ها و 
زیرساخت های کشور در جهت دستیابی به 
افزایش تولید تکلیف شده سازمان برنامه و 

بودجه وجود دارد.
خون میرزایــی در مــورد صادرات 
شــیلات در فضای بیمارگونه موجود در 
جهان بیان داشت: حل برخی از مشکلات 
موجود در این مورد خارج از اختیارات ما 
اســت اما به طور کلی دو رویکرد اساسی 
را برای دســتیابی به رشد صادرات مدنظر 
داریــم. مورد اول؛ تحلیف تقاضا در داخل 
کشور و دسترسی ســازمان های حمایتی 
مانند تعاونی های روســتایی به شیلات و 
خرید حمایت گونه این مراکز اســت که 
موجب افزایش ســرانه مصرف شیلات 

خواهد بود. 
مــورد دوم؛ صــادرات به صورت 
کنســرو و فرآوری شــده است و با توجه 
بــه آنکه اغلب این محصــولات فرآوری 
می شوند، دغدغه های صادراتی در فضای 
کرونا برای این محصــولات وجود دارد. 
همچنین توجه شود که کشورهای هدف 
صادراتی ما افزایش یافته و عمده بازرگانان 

در آن متخصص و کارشــناس هســتند، 
کشــورهای هــدف صادراتــی جدید ما 
کشورهای اوراسیا، آسیای جنوب شرقی 
مانند چین، عمان، قطر، مالزی و گرجستان 

است.
وی در خصوص شیوه قیمت گذاری 
شیلات نیز گفت: محصولات ما به جز در 
برخی کنسروها، تابع قیمت گذاری نبوده و 
تابع عرضه و تقاضا هســتند و به طور کلی 
آبزیان نسبت به سایر پروتئین های حیوانی 
قیمــت کمتری داشــته و تنوع محصولی 

موجب تنوع قیمتی می شود.
رئیس ســازمان شــیلات ایران در 
خصوص تخصیــص ارز ۴۲۰۰ تومانی 
بــرای واردات تن ماهیــان نیز اظهار کرد: 
توجه کنید که ما در جنوب کشــور منابع و 
ذخایر بسیار مناسب برای آبزیان درشت و 
خانــواده تن  ماهیان داریم، به طوری که در 
اقیانوس هند که عمده منبع صید ماهیان تن 
است، دارای رتبه دوم و در غرب آسیا دارای 
رتبــه اول صید و بهره برداری ماهیان تن را 
داریم. بنابراین کشور ما یک تولیدکننده برتر 
در منطقه بوده و می تواند عمده مصرف نیاز 

داخل را تامین کند.
خون میرزایی افزود: میزان تولید ما در 
تن ماهیان ۲۵۰ هزار تن است و بخش عمده 
آن در داخل مصرف می شود و بخش دیگر 
آن با توجه به ارزش افزوده در قالب کنسرو 

به کشــورهای دیگر صادر می شود. میزان 
صید ما از آبهای فراساحل حدود ۱۶۵ هزار 
تن است. به همین دلیل امیدواریم مصرف 
ماهیان را در داخل کشــور افزایش دهیم و 
بتوانیم با به روزرســانی ظرفیت ناوگان در 
فراساحل، میزان تولید تن ماهیان را بدون 
فشــار بر آبهای فراساحلی افزایش دهیم. 
لازم به ذکر اســت که در ســال گذشــته 
حــدود ۷۴۰ میلیون قوطی تن ماهی تولید 
شده و علیرغم تغییر نرخ ارز، انواع ماهیان 
تن وارد شــده است.وی در خصوص ارز 
۴۲۰۰ تومانی مورد نیــاز واردات ماهیان 
تــن نیز گفت: دیگر به مانند گذشــته ارز 
۴۲۰۰ تومانــی برای واردات بســیاری از 
کالاهــا اختصاص نمی یابد اما میزان مورد 
نیــاز ارز برای واردات تن ماهیان از هر نوع 
ارزی که باشــد در کارگروه ذیربط لحاظ 
می شــود و تاثیری بر میزان واردات ندارد.

رئیس سازمان شیلات ایران در مورد خبر 
منتشر شده در فضای مجازی مبنی بر اعمال 
شوک الکتریکی از طرف چینیان برای صید 
آبزیــان نیز گفت: هیچگونه مجوزی برای 
صید در داخل کشور به چینیان ارائه نشده 
اســت و آنها در آبهای سرزمینی ما وجود 
ندارند بنابراین زمانی که آنها نمی توانند در 
آبهای ما حضور داشته باشند، نمی توان در 
خصوص روش صید آنها نظر داد. همچنان 
که اگر توجه کنید نوع کشــتی و نوع صید 

بیانگر این است که فیلم در محدوده آبهای 
ایران نیست.

خون میرزایــی در خصوص کمبود 
ســوخت صیادان در برخی از اســتان ها 
گفــت: به همه صیادان کــه مجاز به صید 
هستند سهمیه ســوخت تخصیص یافته 
است و میزان این سهمیه تابع قوانینی است 
که ســازمان فائو معین کرده است که برای 
آن برخــی از پارامترها مانند نوع و مصرف 
موتور و فاصله صید مطرح است. بنابراین 
اگر این میزان ســوخت پاســخگوی نیاز 
صیادان نباشــد، آماده بررسی آن و تامین 
ســوخت موردنیاز آنها هستیم چراکه ما 
برای تامین ســوخت جامعه صیادی هیچ 

مشکلی نداریم.
وی در مورد واردات تخم چشم زده 
بیان داشــت: توجه کنید که ما در صنعت 
پرورش ماهی قزل آلا رتبه نخســت را در 
جهان دارا هســتیم و سالانه نزدیک به ۱۸۰ 
هــزار تن تولید این نوع ماهی در کشــور 
صورت می گیرد و آنچه که موجب شــده 
این صنعت در داخل کشــور رشــد یابد 
نوع ماهی و میزان تقاضای بازار اســت که 
متناسب با نیاز پرورشی ما مراکز تکثیر نیز 
توسعه یافت اما ما در صنعت پرورش بچه 
ماهی مورد نیاز، پرورش قزل آلا به دلیل عدم 
توجه و سرمایه گذاری به مولدین و لارها 
نتوانســتیم موفق عمل کنیم و مولدسازی 

در داخل کشــور متناسب با روند کارهای 
اصلاح نژادی پیــش نرفت به گونه ای که 
سایر کشورها توانستند با کارهای اصلاح 
نــژادی، تخم قزل آلای بهتری را وارد بازار 
کنند. همچنین به دلیل برخی بیماری های 
ویروســی موجود در دهــه اخیر در تولید 
آبزیان موجب وارد شدن آسیب برای تولید 
تخم چشم زده شد بنابراین بخشی از نیاز ما 

از خارج از کشور تامین شد.
رئیس ســازمان شــیلات ایــران با 
بیان اینکه باید بیــش از این در این بخش 
ســرمایه گذاری می کردیم، افــزود: برای 
تامین این نهاده های باکیفیت با کشورهای 
اسپانیا، فرانسه و شرکت های بزرگ جهانی 
که دارای رتبه بوده و می توانند تخم چشم 
زده باکیفیت تولید کنند مورد استقبال داخل 
نیز می باشد. خون میرزایی عدم تخصیص 
ارز دولتی را از دیگر دلایل عدم دســتیابی 
به تولید تخم چشــم زده بیان کرد و گفت: 
دلیل برخی از سیاست های اقتصادی کشور 
و محدودیت های ارزی به این حوزه توجه 
نمی شــود اما ضریــب خودکفایی تامین 
تخم چشــم زده نسبت به تولید پرورشی 
افزایش یافتــه به طوری که این ضریب از 
۲۵ درصد در سال ۹۷ به ۳۳ درصد رصید و 
امیدواریم در سال جاری در راستای تقویت 
خودکفایی، میزان و نسبت تولید در داخل 

کشور را افزایش دهیم.

گروه اقتصادی - معاون هماهنگی 
امور اقتصادی اســتانداری هرمزگان گفت: 
دســتگاه های اجرایی درخواســت های 
صاحبان بنگاه های اقتصادی برای دریافت 
تســهیلات حمایتی مشاغل آسیب دیده از 
کرونا را در اســرع وقت بررســی و پرونده 
ها را به بانک هــای عامل جهت پرداخت 

تسهیلات ارجاع دهند.
ایــرج حیدری در جلســه کارگروه 
ویژه اشتغال اســتان هرمزگان، عنوان کرد: 
بیش از ۱۰ هزار بنگاه اقتصادی در اســتان 
هرمزگان بــا ظرفیتی قریب به ۳۳ هزار نفر 
نیروی کار شامل پرداخت تسهیلات مشاغل 
آسیب دیده از کرونا شده اند. وی اظهار کرد: 
صاحبــان بنگاه های اقتصادی که پیامک از 
وزارت رفاه دریافت کرده اند جهت تکمیل 

اطلاعات به سامانه کارا مراجعه کنند.

حیدری اظهار کرد: اداره کل تعاون،کار 
و رفاه اجتماعی استان به همراه دستگاه های 
اجرایــی ذیربط با بهره گیــری از ظرفیت 
رسانه ای استان، اطلاع رسانی مناسب برای 
آگاهی صاحبان بنگاه های اقتصادی آسیب 
دیده شــیوع ویروس کرونا برای دریافت 

تسهیلات را در دستور کار قرار دهند.
وی ادامه داد: فرمانداران در شهرستان 
های تابعه اســتان اطلاع رسانی مناسب را 
جهــت برخورداری صاحبــان بنگاه های 
اقتصــادی از تســهیلات حمایتــی کرونا 
بعمل آورند.این مقام مســئول خاطرنشان 
کرد: دستگاه های اجرایی درخواست های 
صاحبان بنگاه های اقتصادی برای دریافت 
تســهیلات حمایتی مشاغل آسیب دیده از 
کرونا را در اســرع وقت بررســی و پرونده 
ها را به بانک هــای عامل جهت پرداخت 

تسهیلات ارجاع دهند.
معــاون هماهنگی امــور اقتصادی 
استانداری هرمزگان اضافه کرد: تسهیلات 
حمایت از مشــاغل آسیب دیده از کرونا با 
ســود ۱۲ درصد به بنگاه های اقتصادی که 
نیــروی کار خود را حفظ کــرده اند اعطاء 
می شــود. وی با بیان اینکه بازپرداخت این 
تســهیلات از مهر ماه با سه ماه تنفس آغاز 
می شود، اظهار کرد: پرداخت بیمه بیکاری 
به مشمولان در هرمزگان مورد پیگیری قرار 
گیرد تا افراد از تسهیلات این بخش نیز بهره 
مند گردند.حیدری با اشــاره به اینکه حفظ 
ظرفیت های اشتغال استان در کنار رعایت 
پروتکل های بهداشــتی از اهمیت بسزایی 
برخوردار است، افزود: دستگاه های اجرایی 
برنامه های عملیاتی خود را در حوزه اشتغال 
ارائه کنند و این برنامه ها پس از ارائه، جهت 

به ثمر نشستن توسط دفتر جذب و حمایت 
از ســرمایه گذاری استانداری هرمزگان به 

صورت مرتب رصد و ارزیابی می شود.
وی در پایان گفت: نامگذاری ســال 
جاری از سوی مقام معظم رهبری به عنوان 
سال جهش تولید بیانگر اهمیت این بخش 
و پویــا بودن آن بــرای حفظ ظرفیت های 
اشــتغال و تولید است تا جامعه دچار کمتر 

آسیب شود.

گروه اقتصــادی - مدیــر تعاون 
روســتایی هرمزگان گفــت:۹۵۱ تن دانه 
روغنــی کلزا از اواخر فروردین امســال تا 
نیمــه خردادماه جاری )پایان برداشــت( 
از کشاورزان اســتان به صورت تضمینی 
خریداری شد. ســیروس اسدپور ارزش 
این محصول خریداری شده را بیش از ۴۳ 
میلیارد ریال عنوان کرد.وی بیان داشت: کار 
خرید تضمینی دانــه روغنی کلزا از اواخر 
فروردین  ماه آغاز و تا نیمه خردادماه امسال 

ادامه داشت.مدیر تعاون روستایی هرمزگان 
اظهارداشــت: قیمت خریــد تضمینی هر 
کیلوگــرم دانــه روغنی کلزا بــا ۲ درصد 
ناخالصــی و ۱۰ درصد رطوبت ۴۶ هزار و 
۶۰۲ ریال تعیین شده بود. اسدپور ادامه داد: 
باتوجه به برنامه ریزی های صورت گرفته 
حمل کلــزا در اولویت قرارگرفت و همه 
این محصولات خریداری شــده بارگیری 
و به سمت مقاصد مدنظر حمل شده است. 
وی افزود: در فصــل زراعی جاری 

چهار مرکز خرید در شهرستان های حاجی 
آبــاد و رودان عملیــات خریــد تضمینی 
کلــزا از کشــاورزان هرمــزگان را انجام 
می دادند.وســعت مزارع گیاه روغنی کلزا 
درهرمزگان یکهزار و ۲۰۰ هکتاراســت و 
چهار شهرستان  حاجی آباد، رودان، بستک 
و پارسیان به عنوان مهم ترین مناطق کشت 
کلزای استان محسوب می شوند.دانه کلزا 
بــا دارا بودن ۲۵ تــا ۵۵ درصد روغن، ۱۸ 
تــا ۲۴ درصد پروتئیــن و ۱۲ تا ۲۰ درصد 

پوست و اســیدهای چرب اشباع نشده و 
بدون کلسترول، از کیفیت تغذیه ای بالایی 
برخوردار است.همچنین این گیاه می تواند 
در تناوب با زراعت گندم و جو قرار گرفته و 
از تراکم بیماری ها، آفت ها و علف های هرز 
مزارع بکاهد و باعث افزایش عملکرد این 
محصولات شود. همچنین یکی از بهترین 
گیاهان جهت تولید شهد برای زنبور عسل 
است و در توسعه صنعت زنبورداری نقش 

مهمی را می تواند ایفا کند.

گروه اقتصادی - مدیر شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی منطقه هرمزگان 
از صرفه جویی بیش از ۶۰ درصدی هزینه 
ســوخت برای خودروهای دوگانه سوز 
خبر داد. عبدا... احمدی کمرپشــتی با بیان 
اینکه قیمت ســی ان جی یک  پنجم بنزین 

است، گفت: همین موضوع سبب کاهش 
هزینه های حمل ونقل عمومی، حمل ونقل 
بار و کاهش هزینه های سبد خانوار می شود 
و تورم ناشــی از حمل ونقل کالا نیز به نحو 
قابل ملاحظه ای کاهش می یابد.وی با اشاره 
به اینکه در دنیا از گاز به عنوان سوخت پاک 

و ارزان یاد می شود، افزود: قیمت سی ان جی 
به صورت میانگین در دنیا حدود یک پنجم 
قیمت بنزین است که عدد بسیار قابل اتکایی 

است.
احمــدی کمر پشــتی تصریح کرد: 
افزایــش روزافــزون تعــداد خودروها و 

رشد شــتابان مصرف سوخت در کشور، 
نیازمند مدیریت صحیح مصرف سوخت 
و حمل ونقل در کشــور است که افزایش 
سهم گاز طبیعی در سبد سوخت خودروها 
و تنوع بخشــی به سبد سوخت در این میان 

نقشی مؤثر و راهگشا ایفا خواهد کرد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان مطرح کرد:

پرداخت وام مشاغل آسیب دیده از کرونا در هرمزگان آغاز شد

مدیر تعاون روستایی هرمزگان:

951 تن دانه روغنی کلزا در هرمزگان خریداری شد

مدیر شرکت پخش فرآورده های نفتی هرمزگان خبر داد:

قیمت CNG یک پنجم قیمت بنزین در ایران

مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان:

خرمای هرمزگان؛ از برندسازی تا 
صادرات

رئیس سازمان شیلات ایران:

برای تامین سوخت صیادان هیچ مشکلی نداریم

ایران دومین تا سومین تولیدکننده خرما در جهان؛
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